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Ještě před rozhovorem jsem byl svědkem pýchy domorodců na vesnici. Do Němčí jsem jel autobusem 

směrem ze Slavkova a vystupoval jsem až na poslední zastávce. Řidič autobusu bytem ve vsi, vida, že 

nejsem zdejší, mi při průjezdu popisoval vesnici a zdůrazňoval, jak je vše opravené. Také mi 

doporučoval, že kdybych potřeboval přespat, ať si pronajmu pokoj v Rozkvětu. 

Můj respondent bydlí kousek nad autobusovou zastávkou. Přijel mi naproti na kole. Původně jsme 

měli jít k němu domů, ale onemocněly mu obě děti, a tak jsme skončili v hospodě, kterou má nejblíže 

a kterou nejčastěji navštěvuje. Doslova pár minut před naším setkáním teprve přijel z práce, což mi, 

domnívám se, dost pomohlo, jelikož neměl čas před rozhovorem moc přemýšlet a byl dost sdílný. 

Dělá pro telekomunikační společnost v podstatě vše od pokládání kabelů po základní programování. 

Ještě po cestě mi prozradil, že dělá sekretáře fotbalového týmu nově, protože jeho předchůdce 

bojuje s rakovinou. Aspoň už vím, proč se mi ho asi nepodařilo sehnat. 

Tak mi rovnou řekněte na začátek, proč jste teda do toho nakonec šel do toho fotbalu, protože 

kolegovi... kolega teda dobře byl indisponován, ale proč jste se zrovna...? 

Já se kolem fotbalu motám už delší dobu no... a nebo delší dobu... od mládí jako, ne? Co jsem začal 

jako tady hrát fotbal jako za Dolněmčí, pak jsem byl vlastně na škole v Brně a tam jsem šel vlastně na 

školu do Brna z toho důvodu, že jsem šel do Zbrojovky Brno. Tam jsem strávil svůj dorostenecký věk. 

Tak a pak jsem se vrátil vlastně po škole, jsem se vrátil zpátky do Dolněmčí, vojna a tak dále a už jsem 

zůstal v Dolněmčí a vlastně a kolem toho fotbalu se motám pořád jako. Dříve jako hráč aktivní jako 

brankář, jo, a pak myslím od - to bylo tak nějak jenom chvilku, to bylo tak nějak do dvaadvaceti, 

třiadvaceti, maximálně do pětadvaceti; teďka už si to nepamatuju -, tak jsem si dal na chvilku pauzu a 

potom tady založili znova bé mužstvo mužům a u toho jsem začal dělat jak kdyby vedoucího. 

To byl v roce 2010, že jo? 

Tak nějak jako no zhruba, teďka nevím přesně. Takže jsem tam začal dělat vedoucího mužstva, a tak 

jsem přišel teďka na tu funkci sekretáře. 

Co to vlastně obnáší všechno dělat sekretáře fotbalovýho týmu? 

Funkce sekretáře? No je v podstatě zabezpečit chod celého tý... celého oddílu jako, jo? Od je to od 

přípravek až po mužské kategorie, jako jsou tu všechny kategorie. Je to třeba v letní a v zimní 

přestávce je to sehnat soupeře na přátelské utkání, jo? Potom před sezónama, hlavně před celou 

sezónou jako před podzimní jako, udělat rozlosování jako. Ono se losují vlastně, kdo s kým bude hrát, 

jo? Takže prostě se účastnit různých tých aktivů, co pořádají jako okresní svazy a krajské svazy, kde se 

losují jak kdyby nasazení do tabulky jako no. A udělat ten vlastně plán harmonogram té podzimní a 

jarní soutěže jako pro všechny pro všechny oddíly, což je od přípravky, žáci, dorost a muži. 

Jasně, není toho málo. 

Není toho málo. Už právě že pan, co to dělal přede mnou, tak jsem se byl za ním asi tak třikrát až 

pětkrát radit a ten mně říkal: "Marku, neber to, neber to, neber to." (smích) Jo, že to je to v podstatě 

každodenní práce minimálně, když to řeknu, tak hoďka až dvě hodiny práce teda no. 

Je to třeba i placený, nebo to děláte úplně dobrovolně? 
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Je, tady je jenom taková finan... je tady to placené jako, ale je to jenom takové jak kdyby všimné jako, 

jo, protože prostě na takovou administrativu jako, jo, telefon, jo, a různé takové věci, co s tým souvisí 

jako pošta a tak dále jako no. Takže vlastně co dostanu, tak zase dám zpátky za telefon, za paušál a 

různé ty, jak bych to řekl, administrativní věci, jo? Jo, cestovné a tak dále no. 

Co že vám, když děláte u telekomunikační společnosti, jaktože vám nezajistí nějakej speciální tarif? 

My jsme jako jenom subdodavatelé jako, takže my nejsme jako přímo jako... 

No jasně, ale určitě děláte i s nějakejma většíma společnostma... 

Tak jako pracujeme s O2 hlav... jako s O2, s T-mobilem, jo, ale firemní mobily jako máme... tam máme 

něco nějaké slevy a... jelikož pracuji ve dvojici s kolegou a telefon je psaný na něho, takže ho má on. 

Jinak si jako máme jako neomezený paušál jako a doplácíme... nebo není to neomezený paušál... 

Takže jste v týmu dva lidi a máte jenom jeden telefon, které je společnej pro ten tým. 

Ano. 

Hezký. 

Tak jako my jsme jak kdyby dvojice. My v podstatě děláme z devadesáti pěti procent spolu jako, takže 

jsme jak kdyby takoví mechanici, kteří buď jedeme spolu na poruchu nebo vlastně v podstatě jsme 

každý den spolu jako, takže tam není potřeba mět dva telefony. 

A proč už ten fotbal taky nehrajete? Neříkejte mi, že bejvalej hráč Zbrojovky jako by se tady nechyt 

ještě. 

Já jsem v podstatě, jak jsem odešel z té Zbrojovky, tak jsem s fotbalem tak trošku př... kvůli pracovním 

vytížením skončil, pro... jelikož jsem dělal u Telekomu (smích)... u Telekomu v Uherském Hradišti na 

ústředně a tam jsem měl v podstatě nepřetržitou službu. Ne nepřetržitou, ale dělali jsme tam 

dvanáctky, soboty, neděle jako, takže to bylo tím pádem jako jsem vlastně... Poslední dobou, co jsem 

tam pracoval v tom devadesátém osmém, tak jsem byl skoro každou druhou neděli v tomto, v práci, 

takže to už nešlo. 

A už se teďkon nechcete vracet znova zase ještě (na hřiště)? 

Tak, když se na mě podíváte, tak už by to nešlo. 

Ale. 

To už by... to už by bylo moc. Teďka se věnuji tady této práci. 

A co jsem koukal, tak vy jste loni spadli, že jo, z divize... z kraje, z kraje jste spadli. 

Loni ne, to už je delší dobu. Teďka já si to nepamatuju, ale je to minimáně dva, tři roky zpátky. 

Jo a jak to v tom týmu jako lidi prožívali? 

Já vám to řeknu tak jako. Tady tato soutěž, co teďka hrajeme, ten první A třída, jo, je pro nás daleko 

výhodnější, jelikož je to tady... když to přeženu tak nejdál se jezdí na do Zlína jako, jo? No teďka jsou 
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tam ještě Žalkovice, ty jsou až za Kroměřížem, jo, ale je to tady všechno v okolí, jo? Když to vezmete, 

Dolní Němčí je tady, vedle je Hluk... Hluk, Strání teďka vlastně postoupilo, Nivnice. To je vše... to jsou 

všechno okolní vesnice, takže je to časově, není to tak náročné, jak ten krajský přebor, protože to se 

jezdilo vesměs nahoru - Vsetín, Rožnov a tak dále - jo, a to byl výlet jako v podstatě na celý den jako a 

tady tato soutěž, co hrajeme teďka, ta první A, je zajímavější, že vlastně, když to přeženu, tak je to 

všechno tady v okolí jako, jo? Nejdál je to vlastně fakt do tých Žalkovic, pak jsou tam myslím, že dvě 

zlínské mužstva jako Jaroslavice a Mlacová, to je ve Zlíně, jo, a jinak je to tady všechno v okolí, v 

podstatě v okrese, když to tak přeženu. 

A nebyli tam nějaký lidi, který jako třeba furt vzpomínaj na to, když se tady hrála i ta divize, že by to 

chtěli vrátit a vykopat zase zpátky? 

Tak na divizi asi ne jako. Jako uvažuje se o tom, že pokud na to kluci budou mít jako a vykopou to... tu 

třídu, tak do kraje se postoupí jako, jo? Ale pokud na to nebudem mět jako hráčsky, jelikož hrajeme 

úplně s vlastníma hráčema, ani jeden hráč tady, co je v našem prvním mužstvu, je... není nikde z okolí 

kromě gólmana, jo, který je tady z Kostelán nad Moravou, ale ten už je taky naším hráčem jako. On 

působil ve Slovácku a ze Slovácka jsme ho vlastně koupili jako sem k nám jako. Jinak jsou to všechno 

místní kluci jako, co hrají jako, takže všechno odchovanci. Nic... nikoho tady nemáme na hostování 

nebo tak jako že v podstatě za peníze. Nikoho tady nemáme za peníze. 

A vodkaď sem ty kluci choděj? Jestli je to jenom z Dolního Němčí nebo Horní Němčí, Slavkov... 

Ne, je to všechno z Dolního němčí. 

Jenom vyloženě... 

Jenom, vyloženě z Dolního Němčí. Nikdo jiný tam není jako. 

To je zvláštní. A ani do mladších, do mladších týmů vám sem třeba kluci nechoděj? 

Jo, jako teďka jsme spojili žáky, jelikož žáků je málo, takže jsme teďka udělali se Slavkovem, Boršicemi 

a Horněmčím takovou dohodu. Vlastně oni hráli všichni ve Slavkově no, takže se Slavkovem jsme 

udělali dohodu, že jsme vlastně žáky spojili, takže máme áčko žáku a béčko žáků. Béčko žáků hrává ve 

Slavkově, jo, a vlastně co jsou kluci, tak hrají tady za přípravky a za s... za žáky z tých okolních vesnic 

hrají u nás jako no. No protože s mládeží je to teďka ubohé. Třeba... 

Jakože kluci nechtěj hrát nebo...? 

Tak slabé ročníky a vesměs třeba můj syn má osm let jako a až teďka na jaro jsem ho dokopal, aby šel 

hrát fotbal jako. Jeho to nebavilo, jo? To je jediný kluk z Dolního Němčí ročník 2007, co hraje fotbal. A 

co je... 

Kolik jich tu tak je těch dva sedmiček? 

Dva sedmiček, když to spočítám, oni jsou teďka - to bude jenom orientační - když vlastně jsou dvě 

třídy, každá třída je, myslím, po osmnácti nebo devatenácti děckách, když to přeženu dvacet. Když to 

vydělíme dvěma, takže dvacet kluků třeba. 

A jenom jedinej hraje fotbal. 
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No. 

Jakto? 

Nevím, na... asi rodiče jich do toho vůbec jako na nějaké ty sporty jich netlačí nebo tak jako, já nevím. 

Nedokážu si to představit, proč jako. 

Přitom mně jako... všichni nám tady říkaj, jak je Dolní Němčí fotbalová vesnice, jak prostě... 

Je, jako třeba ročník mladší od něho, jo, tam je zas teďka v přípravce, co vlastně on s něma hraje s 

těma mladšíma, s mladší přípravkou, tak on je tam, když to přeženu, čtvrtý nejstarší. Vlastně tři asi 

budou odcházet do starší přípravky, nebo čtyry. A je tam, když si přijdou všichni, tak je tam patnáct, 

osmnáct kluků jako, ale mladších no. A to jsou všechno jako, co jich jako rodiče buď jsou bývalí 

fotbalisti nebo mají nějaký vztah k fotbalu jako no, jo? Jako třeba je tam kluk jako od moje 

spolužačky, jo, a její... její vlastně bratr hrával tady dlóho jako tu divizi a tak dále, takže podědil geny 

po strýčkovi (incest) a po dědečkovi, takže hraje fotbal. 

Co na to říká vaše žena, když jste za... začal dělat sekretáře? 

Ta už to nekomentuje, jelikož když jsme se před jedenácti lety brali, tak si myslela, že s... mě změní, že 

se na ten fotbal úplně vykašlu, ale nevykašlal jsem a vlastně jak jsem dělal toho vedoucího, to tak dva 

roky asi si myslela, že s tím praštím, ale nepraštil jsem a... prostě už si zvykla no. To říkala jako no: 

„Když ti řeknu: ‚Nechoď tam,‘ stejně tam půjdeš jako a...“ Je to komplikované no. Vždycky se všechno 

u nás teďka podřizuje fotbalu jako, protože já dělám ještě kameramana na na hřišti, protože vysíláme 

online. 

Já jsem právě koukal. 

Jo? A to je vždycky: „A musíš tam jít i na ten dorost nebo musíš tam jít i na ty žáky,“ jo, takže všechno 

se podřizuje u nás momentálně fotbalu a všechny jak kdyby rodinné oslavy a různé tyto akce vždycky: 

„Podívej se na rozpis, kdy to můžem udělat.“ (smích) 

Aha. Jak to vzniklo tady to, že jste začali nahrávat zápasy? Vlastně jak je to dlouho? 

Vlastně teďka je to dru... druhá sezóna. Druhá sezóna. Ono to vzniklo tím jako, že... vlastně krajský 

svaz zařídil pro krajský přebor tady tyto, že všichni u všech... Zlínský kraj... tam je myslím víc krajů 

jako, který vysílají online. Jeden z nich je Zlínský kraj a jelikož tam máme na kraji jednoho funkcionáře 

tady z Dolněmčí, tak se o to prosadil, jelikož... 

Řeknete mi jméno? On by moh bejt taky zajímavej. 

Zdeněk Kadlček, najdete si ho na Zlínském kraji. Je tam v v před... členem výkonného výboru, mně se 

zdá. Jelikož ve Zlínském kraji je jenom čtrnáct mužstev v krajském přeboru - jinak bývá tak šestnáct a 

tak dále -, takže vlastně Zlínský kraj pořídil jak kdyby šestnáct sad na to vysílání, takže jedna sada šla 

teda s přispěním pana Kadlčka do Dolněmčí a tím pádem... Jako první se ptal jako, jestli bysme to 

zvládli jako tady vysílat online a tak dále a v tom, že není problém, takže jsme zřídili na... internet na 

hřišti a začali jsme vysílat teda. 

Proč zase vy? 
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Prosím? 

Proč zase vy? Že děláte u těch telekomunikací, tak...? 

No, jelikož jsem byl to už tehdy ten členem výboru nebo tak dále, chodil jsem na ty různé schůze a tak 

dále a byl jsem nejmladší, který rozumí této výpočetní technice a tak dále, takže to spadlo na mě. 

A už jste někdy něco filmoval, nebo todle...? 

Ne, toto je... jako normálně doma jako různé rodinné oslavy jako, ale takovéto, že bych něco 

profesionálně nebo nějakou akci filmoval, tak to ne. 

A co vám na to tady lidi říkaj? Chválej vás, že to děláte dobře nebo bystě měl třeba něco zlepšit? 

Lidi si stěžují, že se to seká, jelikož teďka... no nějak po.. po té zimě se tam zhoršil ten internet. To 

mám taky v plánu teďka nějak vyřešit s se s firmou, co pro nás zajišťuje tam ten internet a dost lidí se 

mě ptá jako: „Budeš vysílat online jako,“ jo? Třeba kluci, co jezdí z tady z různých firem jako na 

montáže třeba i do Rumunska a tak dále, co se na to dívají jako. Nebo kolega nebo... no kolega, no 

jeden co je taky členem výboru TJ, tak byl v Americe u svého strýce a tam mu ukazoval záznamy 

fotbalu na internetu jako. On říkal, protože je to taky Dolněmčan, co tam bydlí - žije už, já nevím, 

dejme tomu, třicet let nebo čtyřicet, já nevím kolik - říkal: „Tak to já budu sledovávat.“ (smích) 

Tak to je hus... To je výborný. 

No, jako je to dobrá věc no. Je to dobrá věc aji pro trenéry, jakože dělají… dělají někdy rozbory jako na 

hřišti jako, že tam přinesu projektor, jo, a po... pouštějí si tam ten záznam toho a rozebírají různé 

chyby a tak dále. A pro ty mladé kluky hlavně: „Dívej se, jsme v televizi nebo jsme na internetu.“ 

A nestalo se například třeba to, že by začali lidi míň chodit na fotbal, že si to pustěj radši doma, když 

se hraje v nějakej blbej čas nebo když není hezky? 

Tak to vždycky přijde těch lidí tak míň jako, ale jako nějaký rapidní úbytek, že by to byl jako, tak to ne 

jako. Kdo chce, tak se tam stejně jde podíva... podívat jako a jde na to pivo, klobásku a podívá se na 

to, takže možná to možná jedince jakoby to odradilo jako, ale tak stejně sem chodí vesměs taková 

středně vyšší generace na ten fotbal, takže ti tak s tím internetem ještě... I když máme jednoho 

fanouška, kterému  je... kolik? Nn je ročník jak můj tchán, čtyřicátý osmý, což je kolik? Šedesát sedm? 

Šedesát sedum. A ten: „Jaktožes to vysílal tak špatně? Že se ti to sekalo jako? Ten na to doma jako se 

dívá jako no.“ 

A je ta chyba voporavdu u toho, že jako vám to vysílá pomalu... 

Ano, ano. 

...a ne, že by měli třeba voni pomalý internet lidi, co si to...? 

Ne, ne, je chyba u nich, protože tam musí být ping do pětadvaceti milisekund, jo? Jakžtakž to chodilo 

tých deset patnáct, do dvaceti, ale teďka naráz my tam máme aji dvě stě padesát, tři sta, čtyři sta, 

takže to nestíhá jako no, ale to... to se stalo teďka jako no. Na podzim to fungovalo v pohodě jako no. 

Ale tak ten online přenos sleduje, já si myslím, že tak... já se ani na ty statistiky nedívám jako, kolik 
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to... Jenom potom to zhlédnutí, kdo se dívá na ten záznam jako. Protože na ten záznam se dívaj skoro 

všichni kluci, jak hráli a tak dále, jo? 

Aha, takže potom všichni fotbalisti přijdou domů a pustěj si zápas znova, aby z něho taky něco měli. 

Ano, ano. (smích) To mně vždycky nadávají, když třeba nestihnu gól, jo: „Tys mě zase nenatočil, jak 

jsem dal to... toho góla.“ No takže tak. 

Kdo chodí na fotbal se koukat? Vy jste říkal, že starší a střední generace, ale jsou to třeba hlavně 

chlapi nebo tam choděj i s rodinama, s dětma? 

No tak, to je tady fakt různorodný. Jako je to spíš jako od tady v Dolněmčí bych to řekl, ne že by to 

bylo fakt jako striktně, ale je to tak od tých čtyřiceti nahoru, ale je... je tam určitě aji dost klu... 

mladých rodin jako, které tam chodí celé rodiny jako, jo? I s dětmi se dívat a tak dále no. 

Počítám, že peníze berete hlavně od obce... 

Tady je... 

Jak je těžký to s nima vydejnávat? Dávaj vám dost nebo byste chtěli víc? 

Dávají asi v rámci možností, co můžou jako, jo? Těžký to není, protože to je dané jako, kolik nás z toho 

rozpočtu nebo kolik na tu sezónu dají jako. To nevím to stoprocentně, jo, protože do těchto finančních 

záležitostí já nějak nedělám. Na to máme pok... 

Jo, to nedělá sekretář? 

Na to máme tady pokladníka. Ještě jednoho člověka, který si řídí tady tyto finanční finanční stránku, 

takže do tohoto já nechci ani zasahovat, jo? Protože shánět peníze a tak dále, to... Ale je to dané, 

jakože na tu sezónu máme určitý balík peněz jakoby. 

A nebyly nějaký jako dřív, že by vám to třeba chtěli snižovat? 

To, to si fakt nevzpomenu jako, jo? Ale tady je starosta velice nakloněn fotbalu, takže ty peníze jako 

vždycky dá jako no. 

Chodí se koukat na zápasy? 

Když má čas, tak jo. Právě že minulý místostarosta, ten byl proti fotbalu. No v uvozovkách byl proti 

fotbalu no jako. Není tak... nebyl tomu tak nakloněný jako starosta no. 

A jak se to projevovalo, že tomu nebyl jako nakloněnej? Jestli s tím něco zmoh nebo na to jako třeba 

jenom nadával? 

No ne, tak ono to bylo spíš jenom takové, že třeba jsme potřebovali půjčit sekačku jako nebo něco 

takového a on: „Ne, ne, ne, ne.“ (výmluvný místostarosta) Jako takovým... nebo potřebovali jsme, aby 

kluci jako, jak co tady je ta jak kdyby místní rychlá rota, jo, aby něco udělali nebo něco odvezli. Ne, ne, 

ne jako. Jako byl takový... takový no nebyl vstřícný no. 

Jaká tady je rivalita s okolníma vesnicema, když hrajete zápasy? 
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No velká. Velká, jelikož vlastně áčko mužů hraje s Hlukem, což je tady vedle, hraje se Stráním a s 

Nivnicí, takže to na Strání to budeme zvědavý, my s nima budem hrát, myslím, teďka 13. 5.? 

Kolikátého je dneska? 

Dneska je šestýho, myslím. 

No, takže příští středu už s nima budem hrát. 

Vy hrajete středy? 

To byl odložený zápas jako, co bylo to špatné počasí, takže jak to ten čtvrtek nebo kdy byla ta průtrž 

mračen, tak jsme to odložili na středu jako. Takže na to su zvědavý, protože Straňáků jezdí hodně na 

zápasy. To... (Němčí vyhrálo 2:0.) 

A hraje se to u vás. 

Hraje se to teďka u nás no, takže očekáváme, že tady bude tak tři sta, možná čtyři sta lidí jako. 

A kterej ten zápas je největší derby? Kterej je nejvypjatější? 

Tak vždycky to bylo s Hlukem jako, protože s Hlukem hrajeme už několik sezón. Nevím, kolik jako 

spolu jako, takže s Hlukem je to vždycky takové nabuzené, přebuzené, jelikož Nivnice a Strání... 

Nivnice postoupila vlastně před dvouma rokama a Strání tento rok jako, takže s Hlukem to bývá 

vždycky takové... nejvíc to bývalo jako největší derby jako no. Třeba si pamatuju, já nevím, kdy to 

bylo, tady se otevřela vlastně cyklostezka Dolněmčí-Hluk. To je, myslím, dva roky zpátky. Dva nebo tři 

roky. No nevím. Takže na zápas dojeli na kole jako. (smích) 

No taková rozcvička. 

No, tak to je čtyry kilometry v podstatě to... Ale teďka to asi bude nejvíc tento rok to bude asi se 

Stráním jako to derby. 

Jakto? Jste nějak blízko v tabulce nebo...? 

To je taková rivalita jako Straňákama. Voni prostě... protože nikdy takovouto soutěž vysokou nehráli 

jako, takže mají tam moc hráčů, kteří vlastně tam mají na hostování. Není to takový, jak je to v 

Dolněmčí, že mají všechny... máme jenom svý odchovance a oni vždycky jako i když hrajeme béčka 

jako spolu, tak nás vždycky chtěli porazit jako... dostali skalp Dolního Němčí, že vlastně co... co tak 

vím jako, tak vždycky každý tady z okolí chce dostat skalp Dolního Němčí, jelikož hrával divizu, jo, a 

tak dále no. 

To jsem koukal na webu, ten článek jsem si pak už nestačil rozkliknout, že nějakej váš odchovanec byl 

v Anglii teďkon. 

Je to pravda no. Víťa Nemrava. Jako on je hráčem Slovácka, ale pochází z Dolního němčí. Vlastně tady 

hrál za žáky a z žáků odešel do Slovácka a vlastně byl v té Anglii. 

Jak se to povede takový...? 

No tak je tam moc aspektů jako na tom. Zaprvé byl je dobrý jako no, jo, v té kategorii, co hrával ve 

Slovácku, tak byl převyšoval a musí mět už i dobrého manažera jako a vlastně ho tam dostal pan 
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Mikloško Mikloško. Jo, ten mu dělá manažera. On, myslím, pro ten West Ham - nebo kde to bylo - 

West Ham United nebo...? 

Myslím, že jo. 

Tak on jim dělá nějakého skauta a to to bylo zase pan s Mikloškem se zná tady jeden bývalý 

dolněmčanský fotbalista, který s ním hrával v Baníku a jsou kamarádi, takže přes něho se to tam 

nějak asi dotlačilo. Ale to jsou spekulace jako to. 

Tak každopádně je to nová celebrita asi v Dolním Němí teďko. 

A tak normálně chodí s klukama na tréninky jako v pátek, v sobotu, jo? Před zápasem tam bývá s 

nima. Jako rozvičuje brankáře jako, takže není není jako, že by byl něco... 

A baví je to s ním? 

Jo, určitě, protože co jsem teďka sledoval, tak vlastně trénoval brankáře - jak jedničky, tak dvojky - a ti 

brankáři jako, bych řekl, že tak o padesát procent porůstli jako. Protože ty návyky, co on má, on jako 

je už ze Slovácka a něco se naučil, byl vlastně v podstatě rok v té Anglii a tam se naučil úplně něco 

jiného, jak se má trénovat a tak dále, takže to přenáší i v podstatě i sem na ty kluky jak, když je 

trénuje. 

Ještě jsme se bavili vo tech mladejch dětech. Děti bejvaj mladý. O dětech, co nechoděj, že vám 

nechoděj tolik na fotbal. Jak je to... Jak si je tady přetahujete? Jaká je konkurence ve vesnici s jinejma 

kroužkama? Jestli teda můžu říct fotbalu kroužek no. 

Tak co tady v Dolněmčí je? Já musím povzpomínat, co tady je jako? Tady v podstatě jako toho kromě 

fotbalu moc není jako, jo? Je tady jenom nějaký jako folkórní tento kroužek. A co... Jo, stolní tenis no. 

Ten docela dost, ale to je přes zimu, jakože ten stolní tenis ten dost kluků odtáhne, ale není to zas, 

jakože by to bylo celé mužstvo nebo tak nějak něco. Jinak co tady ještě v tom Němčí je? Hasiči nic. 

Tady... 

Já vím, že je tady nějaký ty pěvecký sbory tady jsou a takovýdle věci. 

No tak to jsou vlastně ten Dolněmčánek, to jsou malé děcka jako. Dolněmčan to jsou staří chlapi. Jako 

to už jsou všechno důchodci, pak babičky nebo Tetičky, mně se zdá. To už jsou také všechno 

důchodkyně, takže... Dechová hudba nic. Ta to je tady, jak to nazvat, my jim tady říkáme Zoufalka 

(smích) nebo dolněmčanští supi čekají, až bude pohřeb. Jako víc tady toho není jako no, takže... 

A s tím folklórem tancujou kluci taky třeba nebo...? 

Ano, třeba z jedničky, z jedničky nebo z mužů tam tancuje, myslím, pět nebo šest kluků jako, takže... 

Takže to není tak, že by to fotbalisti brali, jakože tancování to nic není pro chlapy, co jako kopou do 

míče. 

Ne, ne, ne, ne, ne. O třech vím stoprocentně, kteří tancují jako, jo, ale mně se zdá, že tam chodí víc 

kluků jako, jo? 

Kdo vám web dělá webový stránky na fotbal? 
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Na fotbal nám to vytvořil bývalý sekretář, ale ne ten, co byl přede mnou, ale co byl ještě před ním 

jako, jo? To vytvořil no, ale tak máme s tím trošku problémy. 

Jakto? 

Tak nemá na to čas, takže se o to moc nestará. Nemáme tam žádné aktuality jako, co bysme tam 

potřebovali a tak dále no. 

Takže je to tak, že on to i spravuje celou dobu. 

Ano, on si... on vlastně celé ty stránky vytvořil sám, takže je i hlavním správcem jako. Do jisté doby 

jsem měl heslo i já. Jakože jsem tam nějaké ty různé věci dělal. Jenomže přešel na vyšší verzi 

programu a už je to rok a ještě mně nedal heslo. 

A kvůli nějaký neshodě nebo...? 

Ne, já nevím proč jako. Jestli si to chrání jako svoje autorské právo, aby mu tam nikdo do toho nešahal 

nebo... 

A tak von tam přece může dát jenom omezený práva, že jo, že člověk může jenom vytvořit nějakej 

příspěvek někam. Má to v Joomle, že jo, jestli se...? 

Má to v Joomle no. Nevím proč jako, no on je to takový podivín, protože on měl toho sekretářa dělat 

znova jako po tom panu Milošovi. Jenomže to slíbil to, na podzim to slíbil, protože on nám to 

předestíral už na podzim, že končí, že dodělá podzim a končí, tak už se sháněl sekretář a přislíbil to a 

přišlo vlastně začátek sezóny jako, že už se to mělo všecko řešit a on řekl, že na to kašle. Přitom má 

ale takovou práci, že by to stíhal i při práci, jakože vyřídit to i, protože sedí v kanceláři jako a že by 

různé věci mohl vyřídit i jak kdyby v pracovní době, což já na to nemám čas jako, protože já ráno v 

šest vyjedu a v sedm večer nebo v šest večer dojedu domů jako, jo? 

Tak to je hezký. To jestli pak ještě musíte sedět, tu hodinku denně se věnovat fotbalu, tak... 

Ono jak kdy jako no. Třeba vče... no včera to byla no hodinka minimálně. Jak kdy, jak kdo. No ale, když 

to tak spočítám jako, tak je to asi zhruba ta hodinka denně jako no. 

My jsme se původně měli sejít o víkendu, ale to jste, to byly ty hody. Jaký to bylo? 

(smích) Jaký to bylo? V pátek nám hráli staří páni přátelské utkání se Trebaticemi ze Slovenska, co 

máme takovů družbu a potom jsme se dívali na hokej. Jsem roztáhl projektor v klubovně, takže tam 

jsme sledovali hokej. No a v sobotu co no? V sobotu zas byl zápas dorostu a áčka můžu, takže to jsem 

strávil zase na hřišti celé odpoledne. To mě tam manželka s dětma vyzvedla a šli jsme domů v sedm 

hodin, jak šli od kolotočů a v neděli bylo škaredé počasí. Jinak jsme měli naplánované trochu jinou 

aktivitu než... protože byla... nějak tyto hody nevyšly no počasím. Byla zima a pršelo a takové. 

A je to tak, že to strávíte vyloženě jako jenom na hřišti? Nebo pak jste třeba někde byli? Já nevím, jak 

to vypadá jako, co tady všechno probíhá, jestli tady právě jsou nějaký vystoupení třeba toho 

folklórního družstva, jestli se votvíraj sudy a... 

Ne, tak to ne jako. Je tady různé... Lepší jsou hody s právem jako, jo? Když jsou hody s právem, tak 

vlastně je stárek a stárka jako a to je vlastně průvod jako po přes dědinu a takové různé ty akce jako. 
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Obyčejné hody jsou takové trošku... takové jako nějaké vystoupení jsou jako. Vlastně v pátek tady 

vystupovaly ti pěvecké mužské sbory v sále. V sobotu byla zábava, na kterou jsem se chystal, ale kvůli 

hokeji jsem se tam nedostavil. (smích) Jsem sledoval hokej. A v nedělu vlastně zase máme tady takové 

muzeum, kde je i kdyby hospoda a tam vždycky vystupujou kdyby ty folklórní kroužky jako děcka ze 

školky, potom ty Dolněmčánek a cimbálová muzika a tak dále jako no. 

Chystáte se na mistrovství Evropy, až budou na Slovácku hrát? 

Chystám, čekám, až nám pošle... protože bylo přislíbeno, že vlastně jelikož se to pořádá ve Zlínském 

kraji, tak bylo od svazu přislíbeno, že do každého, nevím, jak to tam je přesně, ale hradišťský okres, 

nevím, jestli Hodonínský a Zlínský by mělo dostat nějaké vstupenky a které by mělo vlastně dojít na 

okresy a okres by to měl přerozdělit jak kdyby do mužstev v okresu jako. Takže čekám, jestli toto 

nějaké na nás zbydou. 

Jo takhle. 

Jinak mně se zdá, že už je to vyprodaný nebo tak. 

(Jsem nejlepší. Vysvětluju mu, že teď byla další vlna prodeje.) 

Právě že nevím jako, mně se zdá, že to je vyprodaný jako, že protože je o to... za tu cenu jako je to 

úplně za hubičku, takže a... takže je to asi vyprodaný. Nevím to jistě no, tak uvidíme, jestli nějaké 

lístky přijdou. 

A jestli, tak byste jel jenom do Hradiště? Do Prahy se třeba odívat nebo do Olomouce, to ne? 

To ne, asi jedině jedině to to Hradiště. Už zas nejsem takový fotbalový maniak jako, jak jsem jezdíval 

třeba dřív, jak jsem skončil v tom Brně a jezdíval jsem na zápasy Zbrojovky třeba do Drnovic a byli 

jsme, myslím, že i na Spartě s klukama jako a tak dále a to už... V podstatě ani v Hradišti jsem už asi - 

no, když to přeženu - tak dva, dva roky nebyl na fotbale. 

Tak to má žena aspoň radost. 

No to má. 

Že to není horší ještě. 

Nevím jako, tady tento fotbal náš ligový mě nějak moc ani neláká jako. To je... 

Nesledujete ani První ligu? 

Jako když je to v televizi, sem tam se na nějaký zápas podívám, ale ...(no ony jsou jen asi čtyři přenosy 

týdně, že?) když se na některý podívám a vidím, co to tam je. Když to srovnáme jako s anglickou nebo 

německou ligou nebo španělskou, tak je to úplně... 

A na zahraniční ligy se díváte? 

Občas, občas, občas. (To je dohromady hodně?) 

Na internetu, nebo máte nějakej satelit? 
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Mám satelit jako, takže takže tak. 

Tak to to vyřeší všechno. Člověk by se bál, že tady může být horší příjem, jak jste za horama trochu 

schovaný, ale se satelitem je to asi bez problémů. 

Jo, nesmí být zas nějak moc škaredé počasí. 

Hmm. Říkal jste, že máte osmiletého syna. Ten chodí sem do školy, počítám. 

Ano. 

K nám se doneslo, že tam byly nějaký spory, měli někteří rodiče s vedením školy. Nevíte o tom něco, 

co se tam dělo? 

To, fakt ne. 

Já nevím, jestli to bylo kvůli nějakýmu spojování nebo rozdělování tříd. 

Tak to fakt nevím. To by mohla vědět manželka, protože v - jak se to u nás nazývá - je v SRPŠ, členem 

SRPŠ, ale o tomto fakt nevím jako. 

Jaká tu je škola? 

Já si myslím, že je dobrá jako. I když no... ne. I když to je jiná otázka, ale je to taková... My jsme 

středisková obec jako, jo? Že se sem sjíždí jako z Horněmčí, Slavkov, Boršice jako na vyšší stupeň se 

sem jako a jinak já si myslím, že teďka vlastně, co je tam ředitel Kvasnička, tak jeho syn tam taky učí a 

ten je sportovně založen, takže mně se zdá, že tam vede i nějaký ten atletický kroužek nebo něco 

takového, takže já si myslím, že škola je dobrá. 

Co bylo to i když? Co jste chtěl říct? 

Ne, to jsem chtěl, i když mám ještě desetiletou dceru a když nastupovala do první třídy, tak pan ředitel 

řekl, že jsou rekordmani. Ten rok se otevírala jenom jedna první třída. Vždycky jsou zhruba dvě. (Tak 

hrubým odhadem, že?) A s počtem žáků - teďka to nevím přesně, kolik jich tam nastupovalo - patnáct 

nebo šestnáct, že vlastně za celou éru této školy, která se otevírala, nevím, v kterém, sedmdesátém 

osmém nebo devátém. To bych kecal. Bysme se museli podívat. Tak to tady ještě v životě nebylo, že by 

bylo tolik málo děcek. 

Aha. 

Takže tím, tím vlastně je úbytek je vidět i v té škole jako, jaký je rapidní úbytek tých dětí jako. Co vím 

jako, tak že vlastně ročník 2005, co je moje dcera, tak se tady v Dolněmčí narodilo třináct dětí. 

Na to, že tady je tři tisíce obyvatel. 

Třináct, maximálně čtrnáct dětí jako. 

(Lovím ztracenou myšlenku.) 

Jo, s holkama, jestli holky taky hrajou fotbal u vás. Nebo nemáte dívčí mužstvo? 
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Dívčí mužstvo nemáme jako, ale hrávaly tady nějaké holky. Co si pamatuju, tak dvě a obě dvě jsou ve 

Slovácku. Slovácko má dívčí vlastně juniorskej i ligové ženy a jedna... 

A hrajou první ligu? 

A hrajou první ligu no. No jedna, mně se zdá, že už ne, protože ta měla nějaké zdravotní problémy s 

kolenem, takže ta asi už rok nehraje, bych řekl, ale ta druhá hraje. Teďka nevím, jestli za juniorky, 

nebo už za ženy. Vím, že její tatínek mně... Myslím, minulý víkend hrály na Spartě, že tam remizovaly 

nebo něco takového. Jinak že... Jinak jako tady dívčí klub nemáme dívčí oddíl. 

Není vo to zájem. 

Možná by byl jako, ale zas tolik holek jako najít. Asi by to tady... 

A žádná tady nehraje? Protože třeba i u mladších žáků ještě můžou hrát i holky. 

Ne, momentálně nikdo. 

Co dělaj holky v Dolním Němčí, když nehrajou fotbal? Jako kterejm kroužkům se věnujou, jestli máte 

přehled? 

Co vím jako, tak že ve škole vlastně tady základka má i zušku, základní uměleckou školu jako, což je 

tam, já nevím, výtvarný, literární, hudební, taneční, jo? Tam je tých oborů dost, takže asi dost holek 

chodí tam. 

Říkal jste, že máte satelit. Co nejvíc sledujete na satelitu v televizi? 

Co nejvíc sleduji? Tak já sleduji spíš jako takové ty dokumentární a přírodní a takové tyto, jak je 

Discovery, Viasaty a takové tyto programy, jelikož i naše děti jako hlavně sledují toto kromě Disney a 

tak dál. (smích) 

Já jsem si zrovna, že to máte osmiletý, desetiletý děti a koukaj se, koukaj se na dokumentární filmy. 

Tak ne, spí... Ne na dokumentární, ale spíš si je zajímá, já nevím, jestli to znáte, jak se co dělá a 

takové. Jak to chodí na, myslím, že to chodí na Vias... nevím, na kterém programu jako, jo? Výroba 

potravin, výroba různých výrobků jako, jo, různé zbraně a takové. 

Já vím, že vy tady máte i nějakou regionální televizi slováckou. Na tu se někdy díváte? 

Ne, tu nemám, takže tu... 

Ne. Co zprávy? Sledujete zprávy v televizi? 

Zprávy? Zprávy sleduju občas jako no. Jako když mě něco zajímá, tak se na tam podívám jako a 

vlastně dne... dneska co jako. Všechny důležité informace máte na internetu a... 

Takže když si chcete přečíst zprávy, tak místo televize radši vezmete telefon nebo počítač... 

No a máte to hned jako. Nemusíte čekat až do půl osmé na zprávy nebo do sedmi. (Na jaké zprávy to 

asi kouká, když vypálí 19:30?) 

Co vás zajímá takhle, když... 
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No všeobecně jako. Všeobecně, všeobecně. Už mě štve jako pořád jako ty jako ty zprávy jako, že tam 

se někdo zabil nebo tam jako, jak bych to nazval... 

Černá kronika? 

No černá kronika nebo jak to je na Nově ty jejich bomby jako a tak dále jako no. To, to spíš sleduji jako 

ty zprávy na čétéčku jako. Tam jsou jako takový serióznější, se mi zdá, jako no. 

Dokážete nějak třeba vodhadnout, jak často se podíváte na zprávy v televizi za... za tejden? 

Za týden? Tak to je rela... To to... Jak kdy. Někdy to sleduju třeba celý týden a někdy dvakrát za týden. 

(Přišla servírka, mluví hrozně potichu, abychom ji nenahráli, ale smůla. Jseš tam, holka.) 

To, jak kdy jako no. Dvakrát, třikrát za týden. 

Hmm, sledujete i politiku ve zprávách? 

Když to tam stihnu nebo natrefím na to, tak se na to podívám jako, ale politika mě fakt nezajímá jako. 

(Lazersfeld by měl radost.) 

A máte nějakej názor jako na celostátní politiky u nás? Zhruba rok máme novou vládu. 

Já nevím jako. Já mně se to zdá jako, že v podstatě ať je tam kdokoliv jako, tak je to pořád stejné jako, 

že to pro obyčejné lidi je to, jestli tam sedí Pepa nebo Josef (což je rozdíl) nebo Laďa jako, je to úplně 

jedno jako. 

Byl jste volit, když byly...? 

Jako k volbám chodím jako pravidelně. 

A co komunální politici tady? Starosta a takový. 

Jako tady, tady to bylo před volbami takové dost krušné. (smích) Jelikož tady byly vždycky dvě strany, 

což byly jak kdyby starostova strana ta, jak se to nazývá? Starostové a nezávislí, což vlastně oni 

spadají vždycky pod ODS, mně se zdá, nebo... 

Ne, oni byli s TOP 09. 

...nebo s TOP09. Já ani nevím jako o... A lidovci tady byli vždycky a teďka vlastně před komunálníma 

volbama, co byly na podzim, tak se tady vyrojily ještě další dvě strany. Vlastně ten bývalý 

místostarosta si založil svoji stranu. Předtím byl vždycky s... 

Se starostou. 

... a se starostou v té straně. 

To byla ta Naše nová volba? (Ta nově založená.) 

Ano, Naše nová volba, jo? A pak ještě se tady ta Dolněmčané.cz a bylo to tady takové krušné, jelikož 

strana Dolněmčané.cz, jestli jste viděl jejich jejich kandidátku - možná jo... 
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Nevím. Myslím, že jsem měl určitě se za úkol se na ni podívat a snad jsem ji viděl. 

...tak tam bylo, myslím, patnáct lidí na kandidátce a rodilí Dolněmčané tam byli, teďka budu kecat, tři 

nebo čtyři. Jinak to bylo všechno, co jsou buď tady přistěhovaní nebo přiženění, takže chtěli tady 

udělat takový pořádek jak kdyby v Dolněmčí, i když nejsou ja... Jako už jsou Dolněmčané, jo, ale 

nejsou původem z Dolněmčí jako. 

A je potřeba dělat v něčem v Dolním Němčí pořádek? 

Já si myslím, že ne jako. Já nevím, jestli jste prošel... no projížděl jste jenom jako, takže... Starosta se 

tady - tento, co je, jako už je tam, myslím, čtvrté volební období -, tak se snaží jako. Vidíte, všechny 

obecní budovy jsou v podstatě zrekonstruovány jako, zatepleny. O nové okna, všechno jako, 

chodníky, cesta nová jako. Ta se dělala nedávno jako, takže různé ty cyklostezky, jo, takže já si 

myslím, že tento starosta se o obec stará docela dobře a určitě se neodvděčí stoprocentně lidem 

jako. Že se najdou, kteří: „Proč se neudělalo to, proč se dělá to jako no?“ 

Já jsem slyšel vo tom, že vám tady dělali bioplynku před nějakou dobou. 

Udělali no. 

A nevím, co je na tom pravdy, ale prej brali nějaký lidi, než ji tady postavili a vodvezli je do 

Rakouska... 

Ano. 

..., tam jim ukázali bioplynovou stanici. 

Přesně ta, co s tojí v Rakousku, tak stojí tady jako a... 

Je to úplně ta samá? 

Podle mě je jako. Nebyl jsem tam jako. Ani tady jsem se ještě na tu bioplynku nebyl podívat jako, ale 

je to prej stejný typ jako, jak se to používá v Rakousku, takže... 

A že vám tady kvůli tomu začali pěstovat víc kukuřice. 

Tak to nevím ani. 

Ne... nesledujete, co vám tady... 

Nesluduju jako no. Tak určitě jako, tak když se podíváte na ty pole, tak uvidíte všude jenom kukuřici a 

řepku jako no. 

To je možná zrovna v Dolním Němčí škoda. Ve znaku víno a česnek a ani jedno už tu není. 

(smích) No tak česnek, co vím jako, tak chcou zachovat jako, že vlastně dru... tady ten Agro Okluky, že 

dělá... spolupracuje aji s výzkumným ústavem v Olomouci a vyt... nějak něco tam šlechtí jako, protože 

ty odrůdy, co byly dřív jako, tak už buď jsou velice náchylné na... 

Škůdce. 
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...na škůdce a tak dále, takže vím jako, že tam něco vyvíjí a chcou to zase ne v takovém měřítku, jak se 

to dělávalo dřív jako, ale v nějakém menším zase obnovit jako no. Co vím jako, tak i vlastně je tady 

nový majitel Agro Okluky, nějaký pan Schrott. On pochází, myslím, z Kroměříže a má tých 

zemědělských podniků víc a cos tak vím z doslechu, tak chtěl jako česnek zrušit jak kdyby, ale 

manželka řekla: „Ne, česnek v Dolněmčí musí zůstat.“ Takže... 

Hezký. 

Takže tak. Jako kdybyste byl s bývalým sekretářem, co byl přede mnou, tak ten by vám povykládal 

jako všechno jako, protože on má tady ten přehled jako o Dolněmčí daleko větší než já jako. 

Já jsem mu, já jsem mu, myslím, i psal. A on mi teda neodpověděl a pokud říkáte, že je takhle 

nemocnej, tak se ani nedivím. 

Já jsem s ním teďka už asi měsíc nemluvil, takže nevím teďka, jak na tom je. Nechcu ho taky 

otravovat, ale teď napadlo mě, jak jste poprvní volal nebo podruhé, ří... že mu řeknu, aby se toho 

rozhovoru taky zúčastnil, ale asi jsem na to zapomněl. 

(Tak jako vykládám něco o našem výzkumu.) 

Oni mají určitě větší přehled, protože jeho manželka dělá tady knihovnici. Jeho dcera vede… Vede? 

Ten kroužek Dolněmčan? Nebo on nějaký ten folklórní kroužek jako vede jako, takže tam byste se 

dozvěděl o tady týchto dolněmčanských věcech určitě víc než ode mě. 

No jo ale tak pro nás je důležitej každej, že jo? To když půjdu za někým, kdo dělá folklór třeba, tak mi 

řekne samozřejmě o folklóru, jakože je dobrej, že jo, a takový ty věci a je jasný, že se o to bude 

zajímat. 

Jasné. 

Používate na internetu sociální sítě? 

Facebookový profil mám, ale nevyužívám jako. Vůbec jako. 

Jakože to nepotřebujete nebo že tam není nic...? 

Nepotřebuji jako. Jako abych si tam nahrával svoje fotky jako a různé věci jako, psal tam jako, co jsem 

měl dneska k obědu, co tam někdy sleduji jako, co tam ty - ne, že by je děcka, ale znám tady pár lidí 

jako, co jsou už, dejme tomu, čtyřicátníci a co tam píšou jako. (Ale jinak FB nepoužívá, že?) 

Tak na druhou stranu třeba člověk tam může mít, že jo, i profil  fotbalovýho klubu nebo obce. Dozví 

se zajímavý věci taky. 

Jasné. Jo, na obecní Facebook se někdy dívám jako, že tam občas, když si vzpomenu. A náš 

fotbalistický Facebook ten nefunguje. Je založen, ale myslím, že poslední zpráva je tam z roku 2013. 

(10. březen 2013 a pak ještě oznámení spuštění nové verze webu 24. února 2014) 

Ten spravuje kdo? 

Taky ten... 
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Ten pán, co má web. 

Přesně tak. 

Jasně, takže zase má heslo a... 

Tak na facebokový profil se může cokoliv jakože. Tam článek může přidat kdokoliv jako. 

Jo, takže tam má přístup víc lidí než... 

Tak já myslím, že i vy byste tam měl, ne, když tam něco napíšete... 

No jasně, ale to tam bude pod mým jménem, ale má tu možnost napsat to pod jménem toho 

fotbalovýho mužstva. 

Jo, jako TJ. 

Proč jste si ho zakládal teda? 

Facebook? 

No. 

To ani nevím, asi že to bylo v tehdy v módě. 

No jo vlastně, vás ještě děti přemlouvat nemohly. Ty Facebook ještě nemaj. Nebo by neměly mít 

teda. 

Mně se zdá, že nemaj. 

Že tam je, myslím, že třináctiletá hranice, ale zajímalo by mě, jak to kontrolujou potom. 

To ani nevím, jestli... Ale asi facebookové profily nemají. To určitě ne, protože co sleduju, tak vždycky 

to je jenom Youtube a takové tyto věci jako, co jim najdu v historii. (smích) 

Blokujete jim přístup na nějaký stránky? Máte nějakej filtr nastavenej? 

Nemám, ale zvažoval jsem ho, jelikož asi tak před půl rokem nebo před kolem vánoc, asi kolem vánoc 

jsem narazil na různé stránky a chtěl jsem to zablokovat, ale řekl mi, že už se na to dívat nebude. 

(smích) Jelikož když jsem se ptal kamaráda, který dělá programátora, tak říkal jako: „Jo, existují 

prográmky, jo?“ Ale je to vždycky o těch slovech jako, které tam zablokujete. Jak je to erotika, sex a 

tak dále a ty potom si nepřečteš ani zprávy nebo něco takového, že to zablokuje jako kompletně jako. 

Tak ony se dají zablokovat i konkrétní stránky. Člověk by tam musel pak dávat všechno samozřejmě. 

No, právě a na tom Youtube je toho tolik jako, že byste musel zakázat i Youtube. 

A říkal jste, že je mu osm (synovi)? 

Osm no. 

Tak to je dobrej. 
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No, to on má takového jednoho spolužáka no, který je takový... Co jsme nedávno dozvěděli jako, tak 

že se ho ve škole ptal, jestli sleduje porno. (smích) Že prej mu odpověděl jako, že neví, co to je. 

Jo a pak to musel objevit. 

Asi jo no. A tak stránky, co jsem tam našel, tak tam bylo, jak zvětšit prsa a takové. Tak určitě to 

pochop... pochytil jako ve škole jako no. (od táty určitě ne) 

Hezký. 

V dnešní době s tím asi člověk nic neudělá no. 

Když jdete do Dolního Němčí do hospody, jdete sem vždycky? 

Z devadesáti procent asi jo. 

A je to nejlepší hospoda nebo je to kvůli tomu, že je blízko? 

Je blízko a vlastně tady v Dolněmčí je, když to spočítám, dva, čtyři, pět, šest hospod a semka chodí 

nejvíc lidí jako. Že když v podstatě když chci jít na pivo, tak vždycky někoho tady potkám jako, s 

kterým se dá pokecat a tak dále. 

A je tady i ta televize, takže se dá... 

No, tak vesměs se tady sledují jako ty sportovní přenosy. 

A v jinejch hospodách jsou taky televize nebo právě...? 

Jsou, jsou všude televize. Jsou všude jako, ale nechodí tam tolik lidí jak sem,... co mám vypozorované 

jako. Jsem sem chodil vlastně, i když jsem bydlel úplně na druhý straně jako Dolněmčí. 

Proč jste se stěhoval? 

Protože jsem se oženil a tady je nová výstavba, tak jsme si postavili svůj barák jako. 

To není tam u vás, jak jsou ty problémy s tou zkaženou vodou? To je někde jinde. 

Nevím o tom. 

Já vím, že tady někde zasypali kdysi nějakej, že tady byla jako skládka, zasypávali nějakej žleb nebo co 

a lidem to zkazilo vodu, co tam maj baráky. 

Tak je to určitě, protože ta skládka byla tam, jak bydlím já, ale trochu výš a směrem na západ. Já na ní 

nestojím jako můj... 

Ne, oni že nestojej snad jako přímo na ní, ale jsou jakoby pod tím a ta voda podzemní je prostě 

znečištěná. 

Je to možné jako, že je to tam jako ta vlastně ta ulice, jak jsem jel s ní dolu (Dvořákova) jako, že tam 

asi jako a ještě ta poslední tam (Polní). Je to možný, ale nemám o tom žádné informace. 
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Jasně. Teďkon se tady bude prej stavět znova. Budou zase nějaký nový baráky a dokonce 

průmyslvóvá zóna. 

Průmyslová zóna by se měla stavět tady na konci, to vím. Jako územní plán jsem kdysi viděl jako, že v 

podstatě mělo by se to nějaké nové parcely dělat jako, jo, ale... ale v jakém horizontu to bude jako, 

to... 

Co říkáte na tu průmyslovou zónu, že to budete mít kousek? 

Jako ono nás to v podstatě... Já myslím, že tam toho moc nebude jako. Tam prostě už teďka jako co 

tam je ta průmyslová malá zónička, že tam vlastně ten Baťa a těch pár firem - kolik je tam? Tři? Tři 

firmy, takže na druhé straně toho víc nemůže být jako. 

S těma firmama nemáte třeba nějaký problém? Není tam hluk nebo smrad? 

To spíš je smrad někdy z toho družstva, ale není to z té bioplynky, ale je to spíš jako od těch krav a 

jako a tak dále jako. 

(Jdu na záchod.) 

Co u vás dneska vyhraje? Budete koukat na hokej, nebo na fotbal? (První semifinále Ligy mistrů. Na 

MS v hokeji ten den Češi nehráli. 

Jelikož fotbal je tak pozdě, tak to už budu spát jako. (smích) 

Ve tři čtvrtě na devět? 

Já jestli přijdu dom o půl devátý, tak o půl desátý už budu mrtvý. 

Tak to doufám, že vás nějak moc jako nezdržuju jako... 

Ne, ne, ne, v pohodě jako. Dneska hraje, myslím, že ta Barcelona, Bayern no, tak to se asi podívám na 

fotbal jako. Možná jeden poločas. A potom u toho usnu a potom se podívám až na výsledek na 

internetu. 

Zejtra hrajem hokej brzo (16:15 s Francií). Budete si to třeba pouštět na mobilu v práci nebo...? 

Ne, zítra to máme naplánované tak, jako že zítra fakt jako o půl čtvrtý končíme, možná i dřív jako a 

jedem domu. 

Jasný a půjdete sem, nebo doma? 

Asi půjdu sem jako no. Sice ještě nevím, jak to bude doma (smích), co vymyslí manželka, ale pokud nic 

nevymyslí, tak půjdu sem jako. 

Odebíráte nějaký noviny? Já vím, že jste říkal, že... 

Neodebírám žádný jako. Sem tam si kupuju tady regionální plátek Dobrý den s kurýrem, ale co... zase 

kvůli fotbalu, abych se tam dozvěděl delegace rozhodčích a takové. 

Ale to je určitě i na webu, ne? 
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Právě že okresní svaz to nemá jako. Krajský to má, ale okresní to nemá jako no. 

Jo takhle. Ale... 

Aspoň jsem to tam ještě nenašel na hradišťském okrese. 

První A třídu dělá okres? To nedělá kraj? 

To dělá kraj, ale máme tady ještě béčko... 

Jo, jasně. 

...bé muže a přípravky, takže tam. Sice u přípravek rozhodčí nejsou, ale aspoň kdy kde hrají jako, 

abych si to ještě vověřil, jestli jsem... jestli to mám v rozpise správně jako no, kdy se to hraje. Jestli se 

to hraje v sobotu nebo v neděli nebo ve středu, protože přípravky to hrávají, jak se jim zlíbí jako. Tam 

to není dané jako, že to musíja hrát v sobotu, nebo v nedělu jako, tak to hrají někdy místo tréninku 

jako. 

Kam jezdíte z Dolního Němčí, když se chcete jít, já nevím, někam bavit? Říkal jste, že na fotbal teda už 

moc ne. Tam jste dlouho nebyl. Ale jestli chodíte s manželkou třeba do kina nebo do divadla. 

Do divadla se chystáme už asi pět let, ale když jedeme do kina, tak vesměs Zlín jako. 

Až do Zlína? 

Do Zlína no. 

A v Brodě je ale, tam je taky nějaký kino, ne? 

No, v Brodě je, v Hradišti je taky, v Hluku je taky jako kino, ale ve Zlíně je multikino, takže... 

Jasně. 

...takže tam. A to je vždycky spojené s nákupama a tak... (smích) Ale ne, tak jako vždycky jako když 

třeba děcka za odměnu za vysvědčení, tak: „Vyberte si ve Zlíně, na co chcete jít,“ tak jedeme tam jako. 

Tak to není zas tak daleko jako. Když to vemu, tak je to v podstatě čtyřicet kilometrů, no tři čtvrtě 

hodiny no a je to v podstatě cesta ja... i do Brna jako. V Brně jsme taky za hodinu. Dřív jsme jezdívali 

do Brna jako no, než to bylo ve Zlíně. 

To tam je nově nějak. 

No, už je to delší dobu jako, ale před jedenácti rokama to tam ještě nebylo. (OC Zlaté Jablko otevřelo v 

roce 2008.) To jsme jezdívali do Brna. 

Co třeba v akvaparku v Brně? Už jste tam byli? 

Ne, akvaparky nás nějak netáhnou no. Sice teďka jsme byli v létě jako na jeden den v Bešeňové - 

termální park Gino Bešeňová (Vodní nádrž Bešeňová leží v okrese Ružomberok, v těsné blízkosti 

Liptovské Mary.) To je vlastně vlastně na na Slovensku, druhý největší je tam Tatralandia a Bešeňová 

jako, jo? Tam jsou vlastně termální koupaliště a tak dále. Tak jsme tam na jeden den byli. 

Co ty nákupy? Kam je to lepší? Do Hradiště, nebo do Brodu? 
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To si obstarává v podstatě manželka sama. Když chce něco menšího... Vlastně v podstatě ty obchody, 

jak jsou v Hradišti, tak je i v Brodě jako no. Sice tam je jich trochu víc jako, ale... 

V Hradišti jich je víc. 

V Hradišti je jich víc jako, ale takové běžné nákupy Brod a větší Hradiště a největší Zlín jako. 

A nutí vás někdy jezdit s ní, nebo si to radši zvládne zvládne sama? 

No jako vesměs jezdím s ní jako. Mně to nějaké problémy nedělá jako, ale ty horečky vánoční ne 

nesnáším jako. To říkám: „Tak to si objeď sama jako.“ Takže to si někdy objíždí sama, protože ona má 

tady květinářství, takže má přes poledne jak kdyby pauzu, já nevím, od dvanácti do dvou, tak to 

vždycky cvrnkne do Brodu a tam si nakoupí, co potřebuje. Stejně polovičku věcí objednává přes 

internet a... A to jí vždycky říkám jako před těma vánocema: „Jako ne že pojedeme čtrnáct dní před 

vánocema někam do Zlína, kde bude milion lidí.“ Říkám jí: „Aspoň minimálně měsíc jako.“ 

Jak jí tu jde vobchod v květinářství? 

(smích) Je to, je to... No má to jednu výhodu jako no, že není vázaná někde v nějaké fabrice jako, kde 

musí chodit na na ranní, odpolední, ještě, nedej bože, na dvanáctky soboty, neděle jako, takže je to 

takové na přežití, tak no. Na přežití a je pánem svého času no. 

A je víc květinářství v Němčí? 

Je, je, je, je jedno ještě větší jako na náměstí, takže... Ale tak oni mají vlastně v podstatě svoje 

zákazníky, takže... 

Jasně, někdo chodí k ní, někdo chodí na náměstí. 

No, přesně tak jako. 

Já jenom, takhle na venkově je to možná blbý, že lidi maj kytky na zahradě a můžou si vypěstovat 

vlastní. (Jsem prostě génius fakt.) 

No, tak není to tady jako zas... Oslavy, pohřby a takové různé tyto akce, jak jsou třeba teďka Den 

matek a tak dále, takže... 

Vlastně když se dělaj ty hody a takovýdle věci, tam zají... se dělá nějaká květinová výzdoba? Vůbec... 

To fakt nevím, to nevím. To jim to ještě manželka snad nedělala, ale jako, ale tak tady je dost pobožná 

obec jako, takže vesměs na ty hody chtěli plno lidí jako různé věci na hřbitov jako na hroby a tak dále, 

jo? Anebo misky jako, co vím, tak misky jako na tom na sváteční stůl jak kdyby a tak dále. 

A vy jako jako chodíte do kostela, nebo... nebo ne? 

Chodím, ale já jsem takový ten občasný. (smích) Chodíme. No příští rok budem chodit zas častějc, 

protože ten mladší syn půjde k přijímání, takže budem asi muset absolvovat celý rok. 

Vy tu máte... Není to dlouho, co vám vyměnili faráře, že jo? 

No... 
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Odešel snad na arcibiskupství dokonce. 

Ano, je v Olomouci. Tam vlastně ten, nevím, co tam dělá, ale je tam jak kdyby nějaký vrchní správce 

nebo něco takového. Jo, ten byl dobrý no. Ten nás vlastně oddával a křtil obě dvě děti jako, takže ten 

byl fakt jako... Byl takový lidský jako příjemný jako, že se s ním dalo bavit o všem jako. Tady tento 

farář je takový trošku odměřenější jako, co jsem ho tak poznal jako no. 

A když půjde s tím přijímáním, budete chtít, aby to dělal tady ten, nebo s... pojedete do Olomouce za 

tím předchozím? 

Ne, ne... 

Nemáte to tak, že by... 

Ne, to přijímání probíhá tak jako, že vlastně ty děcka se celý rok na to připravují jako, takže... 

Já to znám. (Nejlepší způsob, jak zabít odpověď, debile.) 

Znáte to no, takže přijímání bude v Dolněmčí jako. 

Jo, tak jenom vím, že to vobčas funguje, že jo, i když to možná spíš třeba u svateb, takže chtěj... 

Vyberou si lidi kostel a chtěj si tam dovézt ještě svýho faráře, že jo. 

Ano, ano. Ne, určitě tady v Dolněmčí jako. 

No, přiznám se, že mi asi došly votázky. 

(smích) Jsem vám říkal, že nebudu zas takový jako moc... 

No, máme to hodinu sedm minut. 

Fakt? To tak letí? 

No, tak vidíte, že jste mi řek spoustu věcí. Možná ještě napo... Ještě se vás zeptám, jestli vás napadaj 

nějaký zajímavý lidi kromě toho sekretáře, se kterejma bysme mohli mluvit. 

Přemýšlím, přemýšlím. (Když to řeknu, je to pravda.) 

(Zdraví nás štamgasti.) 

Abych vám řekl jako, tak nás, tak mě nikdo tak nenapadá jako, že... Tak určitě je tady dost zajímavých 

lidí jako, jo, ale z jakého oboru nebo něco? 

To může být kdokoliv, ale někdo, kdo se třeba jako těžko hledá, jo? Vás jsem si našel dobře, vy jste na 

stránkách, že jo? Sekretář fotbalovýho týmu, takže k vám se takhle dostanu dobře, ale někdo, kdo 

třeba tady jako nemá takovoudle vysloveně funkci, ale přitom je jako důležitej pro chod, pro chod tý 

vesnice. 

Já nevím, třeba předseda hasičů nebo něco takového nebo...? 

To je zase něco, co si takhle najdem. 
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To si najdete jako že jako no. 

Ale spíš třeba jako, kdyby tam byl, kdyby tam byl nějakej hasič, kterej má spor s předsedou hasičů, jo, 

nebo že by tam byla nějaká opozice třeba, jo, takhle nějak. 

(smích) To nevím, to tam asi není jako. Jelikož starosta obce je Hajduch, předseda hasičů je Hajduch, 

jeho bratr. 

Jo. 

Zajimavý člověk jako? Fakt mě tady nenapadá, ale možná bych měl tipa na jednoho člověka, ale to 

bych vám musel na něho sehnat číslo a dát vám ho do mailu jako, jo? To je takový dolněmčanský 

lidový vypravěč, jo? 

Co to znamená lidový vypravěč? 

Jestli jde někdy byl ve Velké, jak bývají ty folklórní slavnosti, tak tam vždycky... vždycky tam bývá 

nějaký týpek, který tam dělá jak kdyby takovou show, jako vykládá vtipy a takové... takovou estrádu 

jako. On dneska tady není no (v hospodě). Ono jemu totiž minulý týden zemřela matka, jo? Devadesát 

kolik? Pět? Šest? 

Tak to bylo ale moc hezký. 

No, takže... Ale na hodech zpíval jako normálně. On zpívá právě s těma Tetičkama. Jako jediný chlap 

zpívá v ženském souboru. (smích) Jo a je takový... Tadyn by možná vám tady o tomto dolněmčanském 

životě povykládal docela dost. 

Můžu se zeptat na jméno? Já si ho napíšu. 

Jo, to já bych, kdybych věděl jako, he? 

(Tak se domlouváme nějak. Na Youtube prý mají video z Velké. Prý by potřeboval ženu jako adresář s 

sebou. Nakonec volá, telefon zvedá dítě. František Šmíd, číslo nemá. Respondent se ptá servírky, 

jestli by ji ještě někdo nenapadl. Ta se snaží vymyslet, kdo by byl v lokálu zrovna střízlivý. Dva ji 

napadli. Pak jde respondent na záchod.) 

Ještě mě napadlo jenom, co jsem se koukal na soupisku jedničky, že tam je nějaký jiný Cmol ještě, 

Ondřej. Jestli to je nějakej příbuznej? 

No je, ale není to příbuznej. Je to jenom shoda jmen jako. Sice těch Cmolů tady v Dolněmčí moc není 

jako, ale je to jenom shoda jmen. Už taky vymíráme. 

No, já jsem koukal, že tady tu vesnici asi to bude za chvilku nějakej Stojaspalov nebo něco takovýho. 

No, Stojaspal, Kadlček, Tinka jako. To je, to je tady běžné jméno. Proto se tady v podstatě bez 

přezdívek neobejdem. Když řeknete nějaký Stojaspal, ale musíte řéct přezdívku. Jo, tak to už vím jako. 

No jo, to je Šolinek a to je ten, takže... 

Ještě mi řekněte, jestli je něco, čím teďkon Dolní Němčí jako nějak žije. Jestli je tady nějaká kauza, 

nějakej spor nebo něco se stalo jako významnýho? Říkal jste, že to tady vřelo, že jo, když byly volby. 
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To bylo před těma volbama no, protože ta strana tady chtěla udělat jak kdyby revoluci, ale nakonec to 

pro nich dopadlo tak jako, že vlastně starostova strana má deset křesel. (smích) Protože všichni volili 

starostovu stranu jako, takže to suverénně vyhrál, takže... 

A potom po těch volbách to nějak jako už utichlo, už se to nějak...? 

Jo, potom ještě po těch volbách do toho chvilku šťourali, ale teďka už je klídek. Jediné, co vím, tak 

teďka se tady zřídila nějaká komise, která v podstatě - jsem tam aji já, ale ještě jsem nikdy tam nebyl - 

že slučuje všechny spolky jako, že vlastně nějaké kulturní vyžití v Dolněmčí jako různé pořádání akcí a 

tak dále. Nevím, jak se to jmenuje teďka. 

To je to, co dělá pan Slinták? 

Ano, ano, ano. Znáte ho? 

Musíme tady znát co nejvíc lidí. 

No jo, to je můj spolužák no, takže ten to vlastně je nějakým předseda toho uskupení, kde jsou vlastně 

všechny organizace z Dolněmčí jako teďka, kdyby toto aby se dělal nějaký kulturní program v 

podstatě na celý rok jako. Co vím, teďka mně došlo pár mailů jako třeba vod faráře, že už řeší hody na 

příští rok jako, že jestli se uskuteční prvního, protože já nevím, jak to tam vy vychází, jestli prvního je v 

neděli nebo nějak tak, jo, takže jestli se to udělá prvního nebo se to posune až na ten další víkend, 

takže jestli s tým všechny spolky souhlasí a tak dále jako no. 

To je docela dobrý. 

Že to chcou vlastně tak koordinovat ten život jako v té obci jako no ten spolek jako no nějak, aby se 

vědělo, že třeba hasiči pořádají to, folklórní kroužek pořádá to, bude výstava té tam tam jako nebo 

bude nějaká debata s někým, jo no. Vůči tomu to asi založili. 

A je to tak, že předtím jako tady vo tom lidi nevěděli, že si neřekli jako, kdy co je? 

Tak věděli jako, věděli jako, ale chtěli to asi nějak dát do kupy, aby třeba, nevím, třeba zahrádkáři 

neuspořádali košt vína, když bude třeba něco jako (to by byl průšvih). Aby si udělali jak kdyby 

harmonogram toho roku, aby ve stejný den nebyly třeba dvě akce jako no, aby se domluvili jakože: 

„Jo, my uděláme teďka košt vína a hasiči budou dělat dětský den jako no.“ Tak aby se to nějak 

rozplánovalo asi. I když ty termíny jsou už zažité. Jakože každý asi ví, kdy bu... co bude, ale chcou to 

ještě asi nějak koordinovat. 

Jasně a proč jste tam ještě nebyl? 

Na toto už fakt nemám čas jako. 

Jasně. Tak z fotbalu delegovat někoho jinýho, ne? 

No právě že tam byl tento bývalý sekretář, tam byl vlastně na té ustavující schůzi nebo něco takového 

a máme ještě jednoho člena ve výboru, který to tam tak trošku zvládá jako, takže... On je zase v 

šachovém oddílu, tak je to tam aji tak nějak za fotbal skloubí. 
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A vy tady děláte v Brně, ehh... v Dolním Němčí ještě něco jinýho než ten  fotbal? Jestli třeba, já nevím, 

hrajete šachy, ping pong? 

Je tady šachový oddíl, který spadá jak kdyby pod... 

Myslím, myslím, vy jako konkrétně, jestli taky se nějak prolínáte. 

Já? Ne, já... 

Fotbal úplně stačí. 

Úplně stačí jako. Úplně stačí fotbal. 

A jak dlouho myslíte, že budete dělat sekretáře? Jestli říkáte, že je to tak náročný. 

Nevím. Bavil jsem se vlastně s jedním členem výboru, kterému je tento rok šedesát let. Tak jsme se o 

něčem bavili a on říkal: „Kolik ti vůbec je?“ No já říkám: „Sedm a třicet.“ „To já jsem taky v sedm a 

třiceti začínal.“ (smích) Přesně v sedm a třiceti. Takže asi to bude nalajnované dost dlouho. Než se 

najde nějaký jiný blázen do fotbalu, než jsem já, anebo až se něco stane. 

Jo, já to znám. Taky bydlíme na vesnici, kde je fotbalovej tým. Taky se tam kdysi hrála divize dokonce. 

Jo, kde to bylo? Nebo kde? 

(No to víš, že neznáš vesničky u Prahy. Daleko, viď?) 

Takže vy jste sestoupili nějak dva tisíce jedna nebo dva tisíce tři? 

Tak nějak no. 

Na začátku tisíciletí. No tak tam to bylo, jestli ještě vůbec v devadesátejch letech hráli něco takovýho 

no. Ale jsou tam lidi, který to který to vlastně pamatujou. 

Tak tady ta divize byla zásluha jednoho člověka jako. Nějakých Jožka Přikryl, jo, který vlastně tomu 

fotbalu obětoval celý život. Vlastně kolik je to? Nevím, kolik je to. Pět let, co zemřel? Taky mladý. Měl 

šedesát a vlastně on to vybudoval jako no ty zákulisní tahy a tak dále jako. (smích) 

Co jsou zákulisní tahy ve fotbale, když se bojuje o divizi nebo o cokoliv? 

Tak (smích), domlouval rozhodčí, domlouval protihráče jako a tak dále jako. 

Dělá se to pořád? 

Asi myslím, že jo, ale na této úrovni, co hrajem teďka, tak už to není takové, jak to je v tých vyšších 

třídách. 

Jo, ve vyšších je to... 

Já si myslím, že tam určitě. 

A já chápu, že se dá jako domluvit rozhodčí, ale jak domluvíte protihráče třeba z Hluku jako? To nejde 

prostě udělat. 
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Tak otec taky hrával fotbal. Hrával druhou ligu v Nové huti Ostrava. Potom šel semka do divize a 

vykládal no: „Tak já brankář, kámoš stoper, došli za náma: ‚Tady máte každý pětistovku a potřebujem 

vyhrát.‘“ 

Do divize za pětistovku jenom? 

Tak ale počítejte v devadestátých letech jako. To zas tehdy to byly peníze jako. 

Kolik stojí dneska brankář v krajském přeboru? 

Já nevím a to fakt nevím jako a jako já myslím, že teďka se to už moc neděje jako. Jako když už, tak se 

domluví celý tým jako, že dojde druhý tým: „My potřebujem vyhrát, abysme nespadli. Tak kolik 

dáte?“ „Bečku piva.“ „Dobře.“ 

To je dobrá cena. 

Pozor, ale nepoužívejte. 

(Ujišťuju ho, že to nikam mimo výzkum nepustíme.) 

Tak určitě, v tom fotbale jako a v tých vyšších třídách se určitě... Jak vidím, co tady je po našim. Béčko 

hraje okresní přebor, jo, a ani nevím, jestli jste to četl čtrnáct dní zpátky v novinách. No asi neberete 

Dobrý den s kurýrem (divný). Šok: Dolní Němčí prohrálo s posledním jako no. 

To bylo domluvený? Taky za bečku nebo to bylo dražší aspoň? 

Nevím, tam to bylo za dva, ne, za dva tisíce, myslím, jako, co jsem se tak dozvěděl jako. 

Pro celej pro celej tým? 

No, tak to zas oni kluci si střádají jako na ukončenou, takže jako to asi... 

Co se tady pak dělá vlastně na konec sezóny? Jestli se kupuje prase nebo nějaký jiný věci? 

To každý mančaft si dělá jako… každý si dělá sám jako. Někteří si, já nevím, jestli minulý rok bylo 

prase nebo tak jako, ale někteří si udělají zabíjačku jako, někteří toto. To je individuální. To jenom 

vždycky přijdou: „Kolik nám přispějete na ukončenou?“ (smích) 

Tak voni vybíraj pokuty, ne, tak to se platí hlavně z pokut, ne? 

No, tak z pokut a různí sponzoři jako tito malí jako. 

No, kdo vlastně sponzoruje fotbal tady? Jestli je to Baťa nebo koho jste si tu domluvili? 

Tak v Dolněmččí je to hlavně obec. 

Jasně. 

No a po obci je to firma Kasko tady ze Slavkova. Oni vlastně jsou Dolněmčani jako majitelé ve 

Slavkově jako. Ta je druhá největší no. S firmou Baťa se právě teďka jedná jako no. Vlastně dřív to 

sponzorovala. Jako v tých devadesátých letech jako to sponzorovala, ale pak byl ten útlum, takže to 

přerušili a teďka vlastně na podzim se tam něco začlo s ředitelem jednat. 
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Ten bydlí někde tady vlastně? 

Ne, ne, ne, to je cizí. Nevím, jestli to náhodou není Slovák (ještě toho trochu) jako, jo, ale nějak se s 

ním komunikuje jako. On říkal vlastně, že on na to nemá pravomoc, že to musí jak kdyby ve Zlíně 

hlavní filiálka, co je tady pro Českou republiku. Že tam je jejich právní oddělení, jakože vlastně tam, 

takže uvidíme, jestli tam něco z toho kápne. 

A to neděláte vy, to dělá ten pokladník. 

Ano, to dělá. 

(Ptám se na pokladníka. Prý to dělá rok. Vedoucí stavebního úřadu v Boršicích (nemá v gesci Dolní 

Němčí) Milan Zelinka: 739 488 435.) 

On o tom stejně nemá tak přehled. Od toho máme ještě jednoho člověka jako, to je Kolísek, který 

vlastně i když je členem výboru, ale ten má, ten je taková hlavní páka TJ. (Dávat čísla respondentovi 

nevadí, jeho prý také všichni rozdávají. Kolísek Antonín: 604 968 919.) 

(Povídáme si o výzkumu a cestování.) 

Jezdíte tady na kole? Když jste pro mě jel na kole, jestli využíváte ty cyklostezky nějak. 

Já vám to řeknu tak: „Teďka v sobotu mně manželka koupila kolo.“ (smích) 

Jo, takhle. 

V sobotu, nebo v pátek. Já už ani nevím, kdy to bylo, takže. 

Takže ona by chtěla, abyste s ní někam jezdil. 

To ne, to bylo jenom taková haluz jako, protože tady známý si koupil nové kolo a toto měl tři roky, 

takže ho chtěl prodat jakože za rozumnou cenu, takže... tak říkám: „Jo, ukaž.“ Stejně jsem si mi... 

plánoval někdy v budoucnu si něco takového pořídit, ale říkám no, žádných dvanáct, patnáct tisíc do 

toho nechci investovat, takže toto mně prodal za čtyři tisíce, tak říkám: „Jo.“ 

To je dobrý. 

Takže možná třeba začnem, jestli bude na to čas, protože u nás toho času je... Dneska byla výjimečná, 

že jsem přijel dom. Kolik bylo vlastně? Za deset půl šesté. A ona byla... 

No, to jsem vám nějak volal, že jste akorát došel. 

No a ona byla doma jako, protože vesměs chodí s děckama až tak v sedm, o půl osmé jako. 

A ona jako je vyzvedává na nějakejch kroužcích nebo? 

Ne, tak oni jdou k babičce a tam je vždycky vyzvedne. 

Jo, takhle. 

Takže tak. Protože vždycky zavře obchod tak o pěti a říká: „A ještě si tam musím nachystat na zítřek,“ 

jo, a hned je půl šesté, je šest hodin, takže tam se zakecá, takže vždycky dojdou tak nejspíš o šesti. 
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Ale zas to musí mít babička radost, že za ní přijdou, přijdou malí. 

Oni jsou tam ale dennodenně. (smích) Vlastně jak jim skončí kroužky, takže... Někdy nemají, tak jsou 

tam hned třeba ve tři, ve čtyry a když mají, tak o pěti, ale někdy už chodí samy dom jako, takže... 

A kdyby jí to vadilo, tak vám to přece řekne, ne? 

No, nevadí. Má tam ještě další dva, co bydlí s nima. 

(Už nevím, na co se ptát, ale prý se mnou bude sedět, než mi pojede autobus.) 

To já už taky kolik let říkám, že sestříhám ty videa a toto. To by fakt člověk na to musel sedět u toho 

počítače celý den, aby to jedno video sestříhal jako, jo? Kolik je to? Dva roky zpátky jsme tady měli 

vlastně osmdesát let výročí fotbalu, tak jsme to natáčeli, ne, a říkal jsem: „No, já potom...“ Já nevím, 

myslím, čtyři nebo pět hodin videa, ne, že z toho udělám nějaký sestřih. Dva roky jsou v čudu a ještě 

jsem.... Už jsem dvakrát nad tým seděl, jo, ale když jsem u toho seděl hodinu a ještě jsem neměl 

sestříhané ani půl hodiny, jo, tak říkám: „Víte co? Já vám to vypálím celé a ať si to, kdo chce, pře pře 

to.“ 

(Dostali jsme se k tomu přes moje stížnosti na přepisování, tak si teď stěžuju dál. Prý na to podle něj 

ale studentík má času dost. Pak už tak nějak kecáme.) 

To znám no, to já jsem měl po tom pátku (náročné ráno). Po tom hokeji no. To pro mě žena musela i 

přijet jako. Říkám, bylo kolik? Tři čtvrtě na jedenáct vlastně končil ten hokej: „Prosim ťa, přijeď pro 

mě, nebo já z tadyma neodejdu.“ 

(...) 

Tak to manželka málokdy se mnou jde na fotbal a tak dále, takže... 

Nebaví ji to. 

Ne. Říkala: „Stačí jeden, dva z rodiny.“ 

A co dělá, když chodíte na fotbal, tak...? 

Tak ona se vesměs vlastně pondělí až sobota má obchod jako a potom domácí práce jako no. 

Ale tak, já nevím, jestli třeba čte knížky a takovýhle věci. 

Jo, tak jako jo. To jo, to čte, ale to má vždycky za... Když se jí kúpí nová knížka, tak za týden přečtená 

jako a... 

Ale tak vám tady funguje i knihovna, ne, v obci? 

Funguje jako, ale tam nechodí. Ona má sestru jako učitelku. Ta má knížek doma toto, tak si půjčují 

jako. 

Jo, takhle. A ta učí tady... 

Ano, ta učí tady první stupeň. 
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No, tak pak abyste, abyste neměli... To je pak jasný, že vy asi nemáte zrovna problémy se školou, když 

to máte takhle zařízený. 

Ale tak to není o tom jako. To paní učitelka od malého jako pořád jako vypisuje jako: „Zase dělal 

bordel.“ „Zase tam někoho zlískal.“ Tam propíchali třídní fotku na nástěnce špendlíkem. (smích) Není 

to za... jako že by byla nějaká protekce. 

Ale tak, když to jsou takovýhle srandy, tak to je v pohodě. Takže máte knihovnu ale velkou doma. 

Ještě nemáme, protože jsme ji ještě nevybudovali, takže knížky leží různě po krabicích. 

Jo, takhle. 

(...) 

No, to určitě znáte, když se chcete doma koukat na fotbal a manželka tam chce dát něco jinýho, ne? 

Máme teďka problém no. Máme doma jenom jednu televizi a to je vždycky boj. (smích) 

Kdo vyhraje? 

Děcka. (smích) 

Jo, ano, to je ještě třetí síla, že jo? 

Budete kupovat novou? 

Ale uvidíme. Zatím nám to stačí jako. Ještě když si chci pustit Xbox a takové jako, jo, takže... Ne, 

plánuju jako, že koupím... koupím asi projektor a mám tam takovou jednu místnost jako, že tam 

vlastně uděláme jak kdyby herna plus něco no. 

Co hrajete na xboxu? 

Já? Já v podstatě nic. 

Děti. 

Děti no. 

Děti. 

Já jsem si ještě žádnou hru nekoupil. Chtěl jsem si koupit formule, ale ty měli vyprodané a nějaké nové 

za patnáct set se mně nechce dávat jako. 

Fotbal jste na tom nezkoušel? 

Ještě ne, ještě ne. 

A co počítače? Máte jeden rodinnej nebo má každej už svůj? 

Máme jeden stolní, který využívá celá rodina a já mám potom notebooka jako. Děcka mají tableta a... 

Zatím to ještě nějak nepotřebují no. 



Cmol  - fotbal 

29 
 

Tak teď se přemejšlí o tom, že se takhle třeba začnou děti učit ve škole. Místo sešitů budou nosit 

tablet. 

Já myslím, že to je dobrá věc jako. Nemusí nosit v podstatě tolik knížek a tak dále. 

(Jsem hrozně zkušenej vychovávátor, tak rozdávám moudra. I včera dal respondent přednost hokeji 

před fotbalem. Ani výsledek neví. Nezná timeshift na televizi. Na dnešní návrat mi navrhuje průběžné 

výsledku fotbalu v mobilu, protože si stěžuju, že neuvidím zápas. Konstatuje, že v Němčí nemají 3G 

ani LTE. Pak se dostaneme k tomu, že vlastně vůbec neví, jak to s tatíkem a fotbalem bylo. Táta mu 

prostě vyprávěl, že hrál druhou ligu a respondent se nikdy na víc neptal.) 


